
 

 

 

 

Datum 

15 februari 2022 

Onderwerp 

VNG reactie op debat regeringsverklaring 

  

Geachte leden van de Eerste Kamer, 

 

U heeft vandaag gedebatteerd over de Regeringsverklaring. De fractie van GroenLinks heeft 

vanavond een bijna Kamerbrede ondersteunde motie ingediend die oproept om het overleg met de 

gemeente om tot een gewenste hervorming van het stelsel van jeugdzorg te komen te herstellen, 

zonder dat dit belast wordt met de bezuinigingen uit het coalitieakkoord. 

Wij zijn blij met de steun in uw Kamer en hopen dat uw fractie, mits al geen medeondertekenaar, wil 

overwegen met motie (35788 F) in te stemmen. 

 

Achtergrondinformatie  

Gemeenten en Rijk hebben de afgelopen jaren lang en intensief gesproken over de stijgende vraag 

en de kosten van de jeugdhulp. Omdat er geen overeenstemming kon worden bereikt over de 

financiële tekorten hebben gemeenten in 2021 uiteindelijk een arbitrageprocedure gestart.  

In het regeerakkoord is opgenomen dat het kabinet in 2024 € 100 miljoen kort ten opzichte van het 

advies van de Commissie van Wijzen over de jeugdzorg en € 500 miljoen vanaf 2025. Gekoppeld aan 

de opgave om via de Hervormingsagenda tot een miljard euro aan kostenbesparingen te komen, telt 

dat op tot een bezuiniging op de jeugdhulp van € 1,5 miljard. 

Deze bezuiniging is niet onderbouwd en raakt op deze manier kwetsbare kinderen. Daarnaast legt 

het kabinet hiermee de uitspraak van de Commissie van Wijzen naast zich neer. Deze eenzijdige actie 

dient ongedaan te worden gemaakt, zoals ook unaniem per motie is vastgesteld door alle 345 

gemeenten op de Algemene Ledenvergadering van de VNG. Tot die tijd zullen gemeenten en VNG 

niet verder gaan met de vormgeving en besluitvorming over de noodzakelijke Hervormingsagenda 

Jeugd. 

 



De motie van GroenLinks roept het kabinet op de voorgenomen extra bezuinigingen in het 

regeerakkoord op de jeugdzorg ongedaan te maken. Het is naar onze mening strijdig met de 

interbestuurlijke verhoudingen om eenzijdig een uitspraak in een arbitragezaak terzijde te schuiven 

en wij voorzien op deze manier grote problemen in een adequate hulpverlening aan onze inwoners. 

Voorts realiseren wij ons terdege dat wij zelf de grootste inspanning hebben te leveren om het stelsel 

van jeugdhulp tot een houdbaar stelsel te transformeren en de kwaliteit van de zorg te verbeteren. 

Een bezuiniging die oploopt tot € 1,5 miljard is echter absoluut onrealistisch. Deze moet van tafel om 

weer ruimte te creëren voor de noodzakelijke inhoudelijke hervorming van de jeugdzorg. 

Met vriendelijke groet,   

Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

 

Leonard Geluk 

Algemeen directeur 

 

 

 

 

 

 

 

 


